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Tisztek Elnök Asszony !

„Hova kerülnek a tervezett lukácsházi víztározó területén folytatott megelőzőrégészeti
feltárás leletei?” címmel a Házszabály 91 .§-a alapján kérdést kívánok benyújtani dr . Hiller István
oktatási és kulturális miniszterhez .

Kérdésemre a választ írásban kérem !

Tisztelt Miniszter Úr !

Rövidesen megkezd ődnek a régészeti ásatások a leendő lukácsházi víztározó területén . Ezt
követően pedig jövő tavasszal az építési munkálatok is elindulnak. A 87-es út mentén ,
Kőszegfalva és Lukácsháza között megvalósuló beruházást a helyszínen mutatták be a
szakemberek a sajtó képviselőinek .

A 60 hektáros beruházási területen öt, már régóta ismert lelőhely található, összesen 12 hektárnyi
felületen, minden régészeti korszakból . A tervek szerint tavasszal megkezd ődik a töltés és a zsilip
építése, a tározó 2010 nyarára készül el . A 12 hektárra becsült régészeti lel őhelyeket tehát tavaszig
fel kell tárni. A sajtóból értesülhettünk arról is, hogy az itteni feltárásokon előkerült régészeti
leletek helybeni bemutatásának ötlete is felmerült .

A beruházásokat megelőző feltárások leletanyaga korábban a területileg illetékes múzeumokb a
került, ahol a szakemberek évtizedes, s ő t olykor évszázados adatbázisokat építettek ki, mer t
nemcsak feltártak egy-egy területet, hanem — mint a terület örökségvédelmi gazdái — hosszú id őn
keresztül gondozták is azt.

Miniszter Úr a tavalyi év során módosította vonatkozó jogszabályt, ennek következtébe n
megváltozott a leletelhelyezés évszázados gyakorlata . A nagyberuházásokat megelőző régészeti
munkákra rendeletileg kijelölt Kulturális Örökségvédelmi Szakszolgálat ugyanis — bár megkeresi a
területileg illetékes múzeumot a leletelhelyezés ügyében — az ásatásain előkerült leletanyagot
papíron a Magyar Nemzeti Múzeumnak adja át . Ennek következtében a Magyar Nemzeti
Múzeum ahelyett, hogy az ország els ő számú történeti-régészeti múzeumaként töltené b e
hivatását, egyfajta logisztikai központtá válik, mivel milliós nagyságrend ű régészeti tömeganyag
szakad a raktárkapacitással jelenleg is küzdő intézményre.

A Kulturális Örökségvédelmi Hivatal Ásatási Bizottságának beszámolói szerint a KÖSZ ásatási
leletanyagaí jelenleg szétszórtan, rendezetlenül, különböz ő tárolási helyeken pusztulnak. Ez annál
is inkább érthetetlen, mert egy feltárási joggal rendelkez ő intézménytől elvárható, hogy a



leletelhelyezés költségeit előrelátóan betervezze . Tudomásul kell venni, hogy a lelet nemcsak az
előkerülésekor költség, hanem 5, 10, 100 év múlva is az lesz, hiszen az őrzés és a bemutatás
költségei folyamatosan jelentkeznek. Ezt a feladatot tavaly áprilisig a területileg illetéke s
múzeumok saját költségvetésük keretei között látták el, biztosítva az anyag kutathatóságát ,
bemutathatóságát .

A régészeti leletanyag nemzeti örökségünk szerves része, amelynek meg őrzéséért az állam
felelősséggel tartozik. Éppen ezért nem mindegy, hogy hol és milyen körülmények között
helyezik el egy-egy ásatás leleteit.

A fentiekre tekintettel az alábbi kérdésemre várom Miniszter Úr válaszát :

Hova kerülnek a tervezett lukácsházi víztározó területén folytatott megel őző régészeti
feltárás leletei?

Várom Miniszter Ur válaszát !
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